
تبریک پزشکیان به رئیس جمهور جدید لبنان
کثریت  رئیس جمهور در پیامی انتخاب رئیس جمهور جدید لبنان با رأی ا

مجلس نمایندگان را به وی تبریک گفت.
مسعود پزشکیان در پیامی به ژنرال »جوزف عون« ضمن تبریک انتخاب 
کثریت مجلس نمایندگان به عنوان رئیس جمهوری جدید لبنان  وی با رأی ا
کثریت احزاب  و اظهار امیدواری نسبت به اینکه این انتخاب که نتیجه توافق ا
گروه های سیاسی لبنان بود، موجبات ثبات سیاسی، رشد و پیشرفت  و 
روزافزون اقتصادی و آرامش و آسایش مردم عزیز لبنان را به همراه داشته 
باشد، تصریح کرد: بدون تردید تقویت پایداری و وحدت، طمع ورزی های 

دشمن صهیونیستی علیه سرزمین لبنان را با شکست مواجه خواهد نمود.
وی افزود: دولت جمهوری اسلامی ایران آمادگی خود را برای توسعه 
بیش از پیش همکاری های فیمابین در تمامی حوزه های مختلف در دوره 

ریاست جمهوری جناب عالی اعلام می نماید.

ظریف: آتش سوزی در کالیفرنیا یادآور ویرانی های 
غزه است

 معاون راهبردی رئیس جمهوری با اشاره به وقوع 
آتش سوزی گسترده در ایالت کالیفرنیای آمریکا، 
تصاویر منتشرشده از آن را یادآور خانه ها، مدارس 

و بیمارستان های ویران شده غزه دانست.
خود  کاربری  حساب  در  ظریف  محمدجواد 
به  پیامی  انتشار  با  ایکس  اجتماعی  شبکه  در 
کالیفرنیا یادآور خانه ها، مدارس و  زبان انگلیسی نوشت: »تصاویر تلخ از 
بیمارستان های ویران شده در غزه است. همدردی با کالیفرنیایی هایی که 
همه  چیزشان را به خاطر خشم طبیعت از دست داده اند، حرکتی انسانی 
که  کردند، مردمی  که بسیاری در آنجا از مردم غزه حمایت  است؛ به ویژه 

همه  چیزشان را به خاطر وحشی گری اسرائیل از دست داده اند.«

توضیح سخنگوی دولت درباره موضوع انتقال 
پایتخت

 سخنگوی دولت به طرح احتمالاتی درباره انتقال 
قطعی پایتخت به مکران بر مبنای برداشت هایی 
با  اخیر  او در جریان نشست خبری  از سخنان 

کنش نشان داد. نمایندگان رسانه ها، وا
طرح  به  اشاره  با  مهاجرانی  فاطمه 
گمانه زنی هایی درباره انتقال قطعی پایتخت به 
مکران، بر مبنای برداشت هایی که از سخنان اخیر وی انجام شده است، 
تصریح کرد: من نگفتم پایتخت به مکران خواهد رفت؛ بلکه گفتم دو شورا 
تشکیل شده است که یکی برای احصای مشکلات پایتخت فعلی است و یکی 
هم برای بررسی قوت هایی که اقتصاد دریامحور مشخصاً در مکران دارد؛ 

نتیجه  این سخنان این نیست که پایتخت به مکران خواهد رفت.
ادامه داد: معنای این سخنان یعنی مطالعه ای در  سخنگوی دولت 
کارشناسی  که آماده شنیدن نظرات  گفتم  حال انجام است و پیشتر هم 

دانشگاهیان و خبرگان و نخبگان در این زمینه هستیم.
تهران،  استان  و  فعلی  پایتخت  عین حال  در  کرد:  کید  تأ مهاجرانی 
وضعیت  و  آب  موضوع  ازجمله  دارد؛  محدود  زیستی  ظرفیت های 
رشته کوه های البرز که واقعاً دیگر جایی ندارد و در برخی نقاط تا ارتفاع کوه نیز 

خانه ساخته شده است.
وی یادآور شد موضوع انتقال پایتخت یک موضوع قدیمی است و حدود ۳۰ 
سال است که درباره آن کار می شود؛ در دنیا هم تجربیاتی در این زمینه وجود 
دارد. این موضوع در حال بررسی است اما نتیجه گیری که از سخنانم شده، 

درست نیست.

عراقچی: از ابتکارات بین المللی عراق برای حل و 
فصل مسائل منطقه حمایت می کنیم

با  کوتاه  گفت وگویی  در  کشورمان  خارجه  وزیر   
کید کرد که تهران از تصمیمات  شبکه العهد عراق تأ
داخلی و ابتکارات بین المللی عراق برای حل و 

فصل مسائل منطقه حمایت می کند.
خارجه  امور  وزیر  عراقچی،  سیدعباس   
کشورمان همزمان با سفر محمد الشیاع السودانی، 
نخست وزیر عراق به تهران در مصاحبه ای کوتاه با شبکه العهد عراق درباره 
رابطه دوجانبه تهران - بغداد گفت: حکومت عراق در مسیر دیپلماسی مؤثر، 
مثبت و باثبات روابط خود در سطح منطقه را پی می گیرد. عراق کشوری قوی 

است و تصمیماتش نیز مهم است و کشورها آن را می شنوند.
وزیر خارجه با اشاره به اینکه موضوعات مهمی در زمینه های سیاسی و 
امنیتی بین دو طرف در سفر نخست وزیر عراق به تهران مطرح شده، گفت: 
از تصمیمات داخلی و ابتکارات بین المللی عراق برای حل و فصل مسائل 

منطقه حمایت می کنیم.

وزیر نیرو در حاشیه بازدید از چاه نیمه شماره سه زهک:

حقابه هیرمند را در تعامل با طرف افغانستانی 
پیگیری می کنیم

 عباس علی آبادی، وزیر نیرو، در حاشیه بازدید از 
چاه نیمه شماره سه زهک در شمال سیستان و 
لزوم  بر  کید  تأ با  ایرنا  با  گفت وگو  بلوچستان در 
پیگیری حقابه هیرمند در تعامل با کشور همسایه، 
افزود: طرح های متعددی برای تامین آب مردم 

این استان در دست اجراست.
وی ادامه داد: در تعامل با کشور همسایه تلاش می کنیم موضوع تامین 

حقابه هیرمند را به خوبی پیش ببریم تا مشکل منطقه سیستان رفع شود.
کراتی در دست اجراست که نتیجه آن  وزیر نیرو بیان کرد: در این باره مذا
اعلام می شود.وی اظهار کرد: تمام تلاش ما این است آب پایدار و با کیفیت را 
برای همه مردم کشور در همه مناطق تامین کنیم و در منطقه سیستان نیز 

موضوع حقابه را با جدیت و در تعامل با طرف افغانستانی دنبال خواهیم کرد.
کید بر لزوم  صرفه جویی در مصرف آب،  علی آبادی در همین رابطه ضمن تأ
افزود: وزارت نیرو تمام تلاش خود را برای تأمین آب در سیستان و بلوچستان 
انجام خواهد داد، اما لازم است در همه بخش ها با صرفه جویی به کاهش 

مشکل آب در استان کمک شود.
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مشکلات را با کمک مردم حل می کنیم
مسعود پزشکیان صبح جمعه در جلسه »بررسی مسائل جنوب استان« در شهرستان چابهار، با 
کید بر اینکه قولی نمی دهم که نتوانم اجرا کنم، گفت: اول باید ببینم چه کار باید کرد و وقتی که اجرا  تأ

کردم، خواهید دید که اجرا شده است.
گر مردم باشند همه مشکلات قابل حل است، گفت: برای اینکه چگونه  کید بر اینکه ا وی با تأ
مشکلات را حل کنیم با استاندار و وزرای محترم صحبت خواهیم کرد. در ذهن من نمی گنجد که 
مشکلات آموزش و پرورش و بهداشت و درمان در سه فاز حل شود. باید کاری کنیم که مشکلات به 

گر مردم با ما همراهی کنند. یکباره حل شود و این امکان پذیر است، ا
گر منتظر این باشید که کسی از جایی بیاید و مشکل شما را حل کند  کید کرد: ا رئیس جمهور تأ
همچنان گرفتار خواهید بود. در ذهنم محاسبه می کردم که برای حل مشکل بهداشت و درمان 
گر مردم  و آموزش و پرورش یک و نیم میلیون جمعیت چقدر مدرسه و کلاس و آموزش نیاز داریم. ا

همراهی کنند و با ما باشند، قابل حل است؛ همه مشکلات را در عرض یک یا دو سال حل خواهیم کرد.

وضعیت امروز شایسته مردم ایران نیست
مسعود پزشکیان در سفر دوروزه خود به استان سیستان و بلوچستان، در دیدار با اقشار مختلف 
مردم شهرستان زابل، گفت: برای من به عنوان یک ایرانی، مسلمان و مسئول کشور، چنین وضعیتی 

برای زابل، سیستان و بلوچستان و کشور قابل پذیرش نیست.
کید بر اینکه وضعیت امروز زابل نسبت به ۵۰ سال قبل که من اینجا حضور داشتم بهتر نشده  وی با تأ
و بدتر شده است، گفت: این وضعیت قابل قبول نیست. من به شما وعده دروغ نمی دهم، اما تلاش 

خواهم کرد به هر شکل ممکن این وضعیت را تغییر دهم.
کید کرد: اراده کردیم که در استان سیستان و بلوچستان تغییر ایجاد کنیم و برای  رئیس جمهور تأ

دومین بار است که به استان سیستان و بلوچستان آمده ایم.

رئیس جمهور از شهر جدید در حال احداث تیس بازدید کرد
رئیس جمهور در سفر به شهرستان چابهار که در قالب بخش دوم سفر دولت وفاق ملی به استان 

سیستان و بلوچستان انجام شد، از شهر جدید و در حال احداث تیس بازدید کرد.
شهر جدید تیس در محدوده ای به وسعت حدود ۴ هزار ۳۰۰ هکتار و با کاربری مسکونی ـ گردشگری 
برای سکونت ۱۵۰ هزار نفر با رویکردهای نوین و استانداردهای بالای خدماتی با مشارکت بخش 

خصوصی در محدوده شهرستان کنارک در حال اجرا است.

بهره برداری از 8500میلیارد ریال پروژه آب و فاضلاب سیستان و بلوچستان
همزمان با سفر رئیس جمهور و وزیر نیرو به سیستان و بلوچستان، هشت هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال 

پروژه آب و فاضلاب در منطقه سیستان به بهره برداری رسید.
علیرضا قاسمی، مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب سیستان و بلوچستان، در این باره اظهار کرد: 
در مراسمی با حضور وزیر نیرو، هفت پروژه شامل ساخت سه ایستگاه  پمپاژ آب، یک ایستگاه پمپاژ 
فاضلاب، خط انتقال آب به طول چهار کیلومتر با قطر یک هزار میلی متر و اجرای خط انتقال و شبکه 

کنان دشت سیستان به صورت رسمی بهره برداری شد. فاضلاب به طول ۲۶ کیلومتر برای سا

اجرای ۶ طرح کلیدی برای تأمین آب 
وزیر نیرو رویکرد برنامه های بخش آب در استان سیستان و بلوچستان برای ارتقای شاخص  
بهره مندی از آب شرب را در دو حوزه تأمین و توسعه آب اعلام کرد و از اجرای ۶ طرح کلیدی کوتاه مدت 

و بلند مدت برای سیستان خبر داد.

عباس علی آبادی  در آیین بهره برداری از پروژه های آب و فاضلاب شمال سیستان و بلوچستان ، 
توسعه و تکمیل زیرساخت های آب و فاضلاب این منطقه برای ارائه خدمات مطلوب به مردم 
سیستان را از مهم ترین برنامه های وزارت نیرو دانست و گفت: طرح های آبرسانی کوتاه مدت و 
بلند مدت سیستان در قالب ۶طرح مهم در سطح شهرها و روستاهای این منطقه تدوین و در دستور 
کار است. طرح انتقال آب از دریای عمان در پی دغدغه های فراوان و ناپایداری منابع آبی در سیستان 
کنون با بیش از ۳۰درصد پیشرفت در  و بلوچستان، به عنوان یک اقدام مهم در دستور کار قرار گرفت و ا

حال اجر است.

۳ هزار کلاس به فضای آموزشی سیستان وبلوچستان اضافه می شود
وزیر آموزش و پرورش گفت ۳هزار کلاس درس در یک برنامه پنج ساله به فضای آموزشی سیستان و 

بلوچستان اضافه می شود.
علیرضا کاظمی اظهار کرد: ۳۱۴ پروژه در سیستان و بلوچستان با یک هزار و ۸۲۸ کلاس در دست 
اجرا و نیمه تمام است که مهرماه سال آینده تکمیل خواهد شد. همچنین به زودی مدارس سنگی در 
سیستان و بلوچستان به صورت کامل برچیده خواهد شد. همچنین حذف کامل مدارس کانکسی تا 

پایان سال در دستور کار است.

سواحل مکران؛ نیازمند زیرساخت های اینترنتی
نماینده ویژه رئیس جمهور در هماهنگی اجرای سیاست های کلی توسعه دریامحور گفت: سواحل 
مکران نیازمند زیرساخت های اینترنتی برای توسعه اقتصاد دریامحور است، چرا که امکان دسترسی 
به اینترنت نقش عمده در این توسعه ایفا می کند. علی عبدالعلی زاده در »نشست بررسی مسائل 
جنوب سیستان و بلوچستان« بیان کرد: مکران و سیستان و بلوچستان استعداد فوق العاده ای برای 
کنان محلی و مردم بومی  بهره مندی در توسعه دریامحور دارند و نقش عمده در حوزه دریامحور را سا
این منطقه ایفا می کنند. وی ادامه داد: شیرینی توسعه دریامحور را هم این مردم زودتر از بقیه ایرانیان 

خواهند چشید و از آن استفاه خواهند کرد.

وزیر صمت: افزایش تبادلات مرزی سیستان و بلوچستان در اولویت است
وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: مرز، مزیت اول سیستان و بلوچستان است که باید با بهره مندی 
از آن تبادلات فی مابین تا سطح معیشت مردم این استان ارتقا یابد. بنابراین افزایش تبادلات مرزی 

سیستان و بلوچستان در اولویت است.
سیدمحمد اتابک اظهار داشت: یکی از مزیت های اصلی این استان همجواری و طول مرز مشترک 
کستان است. در سفر به جنوب سیستان و بلوچستان بازدیدهایی از مرز ریمدان و پیشین،  با پا
مجموعه صنعتی کنارک و لنج سازی ها، بازدید از شهر راسک و سرباز انجام شد و به نمایندگی از 

رئیس جمهور پای صحبت های مردم بودیم؛ در این دیدارها مزیت اول، مرز استان بود.
کید کرد: این قول را به مردم سیستان و بلوچستان می دهیم که در پایان دولت چهاردهم  وی تأ

سیما، معیشت، اقتصاد و تمام این استان چهره دیگر و متفاوت از آنچه امروز دارد خواهد داشت.

معاون اجرایی رئیس جمهور: چابهار ظرفیت عظیم اقتصادی در کشور است
معاون اجرایی رئیس جمهور در دومین سفر استانی هیأت دولت چهاردهم به استان سیستان و 
کید بر اینکه چابهار ظرفیت عظیم اقتصادی کشور است، گفت: دلیل انتخاب استان  بلوچستان، با تأ
سیستان و بلوچستان، شاخص های محرومیت استان در حوزه های اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی 

است که وعده رئیس جمهور هم توجه به مناطق محروم و صدای بی صدایان بودن است.
محمدجعفر قائم پناه افزود: یکی از دلایل مهمی که به استان سیستان وبلوچستان سفر کردیم، 
شاخص های محرومیت این استان در حوزه های اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی است که وعده 

رئیس جمهور هم توجه به مناطق محروم و صدای بی صدایان بودن است.
وی افزود: در سفر قبلی و سفر فعلی رئیس جمهور به این استان، سه منطقه را انتخاب کردیم تا 

مشکلات استان به صورت میدانی بررسی شود و ظرفیت های مناسب این منطقه دیده شود.

بزرگراه زابل-زاهدان به طور کامل افتتاح شد
قطعه پایانی بزرگراه ۲۰۰ کیلومتری زابل-زاهدان با اعتبار ۲۵ هزار میلیارد ریال که به عنوان بخشی 
از مسیر ۹۸۷ کیلومتری کریدور شمال-جنوب در استان سیستان و بلوچستان اجرا شده است، روز 

جمعه با حضور رئیس جمهور افتتاح شد.

گزارشی از دستاوردهای سفر 
دوروزه رئیس جمهور و اعضای 
دولت چهاردهم به استان 
سیستان و بلوچستان

سیستان و 
بلوچستان  
روی ریل 
پیشرفت

دولت

گر منتظر  رئیس جمهور: ا
این باشید که کسی از 
جایی بیاید و مشکل 
شما را حل کند همچنان 
گرفتار خواهید بود. در 
ذهنم محاسبه می کردم 
که برای حل مشکل 
بهداشت و درمان و 
آموزش و پرورش یک 
و نیم میلیون جمعیت 
چقدر مدرسه و کلاس 
گر  و آموزش نیاز داریم. ا
مردم همراهی کنند و 
با ما باشند، قابل حل 
است؛ همه مشکلات را 
در عرض یک یا دو سال 
حل خواهیم کرد

و  سیستان  به  دوروزه  استانی  سفر  انجام  به منظور  پنجشنبه  روز  رئیس جمهور 
بلوچستان سفر کرد. حضور و سخنرانی در جمع مردم شهرستان های چابهار و زابل، 
حضور در نشست نهضت مدرسه سازی و جلسه توسعه فرصت های سرمایه گذاری 
بازدید  چابهار-زاهدان،  راه آهن  ساحلی  کریدور  از  بازدید  بلوچستان،  و  سیستان 
از  بازدید  و  زابل-زاهدان  بزرگراه  پایانی  قطعه  افتتاح  چابهار،  بهشتی  شهید  بندر  از 
مجتمع پتروشیمی نگین مکران و شهر تیس ازجمله برنامه های مسعود پزشکیان و 

اعضای دولت چهاردهم در این سفر بود.

رئیس جمهــور در محــل ســکونت خــود در زمــان ســربازی در روســتای کلوخــی حضــور یافــت و 
ضمــن تجدیــد دیــدار، بــه بررســی مســائل و چالش هــای فــراروی مــردم روســتاهای سیســتان 

پرداخت.
۵۱ ســال از زمــان حضــور مســعود پزشــکیان بــرای ســپری کــردن خدمــت ســربازی در طــرح 
ترویجــی در روســتای »کلوخــی« زابــل می گــذرد؛ معلــم جــوان دیــروز کــه لبــاس ســربازی بــه 
ــه دو  ــد ک ــتایی ش ــان روس ــی هم ــان اهال ــور، مهم ــت رئیس جمه ــون در قام کن ــت، ا ــن داش ت
ســال در آن ســکونت داشــت.بانو مولایــی، صاحــب همــان خانــه کــه روزگاری رئیس جمهــور 
کــه جــوان آن ایــام، امــروز  گفــت: بســیار خوشــحال هســتم  در آن ســکونت داشــته اســت، 
ــاق  ــن ات ــال در ای ــدت دو س ــه ۵۰ به م ــاد دارم در ده ــه ی ــت؛ ب ــده اس ــور ش ــور کش رئیس جمه
زندگــی می کــرد. در ســال های ۵۲ و ۵۳ دکتــر پزشــکیان در ایــن اتــاق و بــا نــور فانــوس مشــغول 
ــرق نبــود. ایــن بانــوی سیســتانی  ــود؛ آن زمــان ماننــد امــروز روســتاها دارای ب ــه تحصیــل ب ب
ادامــه داد: ظهرهــا همیشــه آقــای پزشــکیان جوانــان روســتا را دور نهــر جمــع می کــرد و بــه آنهــا 

مســائل دینــی یــاد مــی داد و بــا یکدیگــر نمــاز جماعــت می خواندنــد.

حضور پزشکیان در روستای »کلوخی« پس از ۵۱ سال
اســتاندار سیســتان و بلوچســتان گفــت: در ســفر رئیس جمهــور بــه ایــن اســتان ۲۰ همــت 
کــه امیدواریــم تــا پایــان ســال بعــد  بــه پــروژه راه آهــن چابهار-زاهــدان تزریــق شــده اســت 
و  بررســی مســائل جنــوب سیســتان  بیجــار در »نشســت  برســد.منصور  بهره بــرداری  بــه 
بلوچســتان« که با حضور رئیس جمهور در چابهار برگزار شــد، به ۲ کریدور ســاحلی و شــمال-
جنــوب در سیســتان و بلوچســتان اشــاره کــرد و اظهــار داشــت: در ســفر قبلــی رئیس جمهــور 
بــه ایــن منطقــه، چهــار قطعــه جدیــد حدفاصــل چابهــار تا ایرانشــهر به پیمان گذاشــته شــده 
کــه تحــرک خوبــی در ایــن حــوزه ایجــاد خواهــد شــد؛ تعییــن تکلیــف مســکن محرومــان در 
حــوزه چابهــار و تغییــر ســاختار شــهر جدیــد تیــس بــه ســمت گردشــگری و اســتفاده از فضــای 
مناســب آن نیــز در دســتور کار اســت. اســتاندار سیســتان و بلوچســتان افــزود: کریــدوری کــه 
کســتان، می گــذرد نیــز در  از ســمت چابهــار بــه ســمت ریمــدان، مــرز رســمی ایــران بــا کشــور پا
دســتور کار اســت. همچنیــن در حــوزه وزارت نیــرو اتفاقــات خوبــی در ایــن روزهــا رقــم خــورده 
اســت؛ بــه زودی شــاهد بهره بــرداری از ســد کهیــر به عنــوان بزرگ تریــن ســد اســتان خواهیــم 

بــود، ســاخت آن در حــال اتمــام اســت.

-زاهدان تزریق 20همت به راه آهن چابهار


